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PÖYTÄKIRJA 6/2023  
 
Aika: Keskiviikkona 13.12.2023 klo 13.00-16.00 Suomen aikaa  
Paikka: Teams-kokous 
Läsnäolijat: Timo Jokelainen, Marita Thelin, Bengt Niska, Birgitta Isaksson (poistui 
kohdan 10 jälkeen), Birgit Niva, Kalervo Aska, Elli-Maria Kultima (kohdasta 8 alkaen), 
Matti Myllykangas, Brynolf Tjärner, Maare Marttila, Andreas Broman (saapui kohdan 
12 aikana), Annika Sallisalmi, Simja Lempinen ja Camilla Ahlstrand    
 
1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja Timo Jokelainen avasi kokouksen klo 13.00 Suomen aikaa 
 

2. Päätösvaltaisuuden toteaminen 
Päätös: Joulukuun kokous on komission työjärjestyksen mukaan suunnattu 
kaikille, varajäsenet ovat paikalla, kokous on päätösvaltainen.  
 

3. Asialistan hyväksyminen 
Päätös: Asialista hyväksyttiin. 
 

4. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen. Edellinen kokous ei ollut 
päätösvaltainen. 
Päätös: Pöytäkirja 5.10.2023 kokouksesta hyväksyttiin. 

 
5. Seuraavat kokoukset 

Päätös: 31.1.2024, 27.2.2024 
 

6. Nimenkirjoitusoikeus 
Päätös: Marita Thelinillä, Ruotsin kansalainen, on nimenkirjoitusoikeus 
Suomalais-ruotsalaisen rajajokikomission puolesta. Se on voimassa hänen 
nimityskautensa ajan 30.9.2026 saakka. 
Päätös: Aiemman puheenjohtaja Johan Antin nimenkirjoitusoikeus päättyy 
1.10.2023  
 
Todetaan lisäksi, että puheenjohtaja Timo Jokelaisella, Suomen kansalainen, on 
nimenkirjoitusoikeus hänen kautensa ajan 31.12.2025 saakka. Komission sihteeri 
Annika Sallisalmella, Suomen ja Ruotsin kansalainen, on nimenkirjoitusoikeus 
työsuhteensa ajan. 
(Työjärjestys § 5, Toimivaltaiset nimenkirjoittajat ovat komission puheenjohtaja, 
varapuheenjohtaja ja sihteeri) 
 

7. Komission pankkitilien käyttöoikeudet 
Päätös: Marita Thelin, Ruotsin kansalainen, saa oikeuden käyttää komission 
pankkitilejä komission kautensa aikana 1.10.2023-30.9.2026 työjärjestyksen 
mukaisesti. 
Päätös: Johan Antin oikeus käyttää komission pankkitilejä lakkaa 1.10.2023. 
 
Todetaan lisäksi, että Timo Jokelaisen, Suomen kansalainen, oikeus käyttää 
komission pankkitilejä jatkuu hänen kautensa ajan 31.12.2025 saakka, ja että 
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sihteeri Annika Sallisalmella, Suomen ja Ruotsin kansalainen, ympäristöinsinööri 
Simja Lempisellä, Suomen ja Ruotsin kansalainen, ja avustava sihteeri Camilla 
Ahlstrandilla, Suomen kansalainen, on oikeus käyttää komission pankkitilejä 
työsuhteensa aikana työjärjestyksen § 5.1 mukaisesti. 
 

8. Lisäys Työjärjestykseen § 5.1. Liitteet 8a, 8b. Työjärjestyksen muutos. 
Ympäristöinsinööri Simja Lempinen työskentelee komission sihteeristössä. 
Lempisen työaika on 60 %, keskimäärin 3 päivää viikossa. 
Päätös: Työjärjestykseen § 5.1 lisätään seuraava: ”Muulla komission 
henkilöstöllä (viittaus työjärjestyksen kohtaan 4.3.3.) on samat oikeudet kuin 
avustavalla sihteerillä tehdä hankintoja” (oikeus käyttää komission pankkitilejä 
työsuhteensa aikana Työjärjestyksen mukaisessa laajuudessa). Lisäys koskee 
Simja Lempisen työsuhdetta komissiossa.  
 

9. Rajajokiavustuksen 2024 avaaminen  
Avustushaku avataan viikolla 1/2024, ja hakuaika päättyy 31.1.2024. 
Avustussumma enintään 12 000 euroa yhdelle tai useammalle hankkeelle, joka 
voidaan myös jättää myöntämättä. Ennakkotieto hausta tärkeää.  
Rajajokiavustuksen työryhmään halukkaaksi ilmoittautuivat Kultima, Myllykangas, 
Aska, Hyöppinen, Isaksson, Niska ja Niva.   
Päätösehdotus: Avataan rajajokiavustuksen haku tammikuun alussa. 
Avustussumma nostettiin 10 000 eurosta 12 000 euroon. Työryhmän jäsenet ovat 
Kultima, Myllykangas, Aska, Hyöppinen, Isaksson, Niska ja Niva. Sihteeristö 
lähettää työryhmälle kokouskutsun. 
 

10. Tornionlaakson Vesiparlamentti 2023. Palaute, kustannukset. Keskustelu. 
Liite 10a, 10b, 10c 
Keskusteltiin Vesiparlamentin kokemuksista. Saatu palaute on ollut hyvää, 
järjestelyt toimivat ja esityksiä oli monipuolisesti. Seminaarille on ollut ilmiselvä 
tarve. Jonkin verran toivottiin, että olisi ollut enemmän tilaa keskusteluille tai 
työryhmille. Jokilaakson latvaosilta voisi olla enemmän esityksiä.   
  

11. Merellinen tuulivoima, merialuesuunnittelu ja vaelluskalat – tilannekatsaus. 
Tiedoksi.  
Simja Lempinen kertoi lyhyesti, mihin aihealueen kokouksiin on osallistunut. 
Lempinen ehdotti, että komissio voisi järjestää seurantaseminaarin aiheesta 
kesäkuussa 2024. Sopivasta ajankohdasta keskusteltiin vilkkaasti, kanslia 
valmistelee seminaaria edelleen.  

 
12. Joint Working Group- arviointityöryhmä. Tilannekatsaus. Lauri Ahopelto, MMM 

(klo 13 ruotsin aikaa/klo 14 suomen aikaa) 
Ahopelto kertoi, mitä tavoitteita työllä on ja mitä tähän mennessä keskusteltu. 
Komission jäsenistä Myllykangas, Aska ja Niska toivoivat, että jokivarren alueen 
ihmisten ääni kuuluisi selkeästi, jotta komissiolla olisi legitimiteetti toimia alueella. 
Ahopellon mukaan rajajokisopimuksen avaaminen on epätodennäköistä. 
Alueellisten näkökulmien nosto on tärkeää. Varajäsenten osallistumisoikeudesta 
työryhmän kokouksiin kysytään ministeriöiden edustajilta (sihteeri tiedustelee). 
   

13. Komission viestintäsuunnitelma. Vuoden 2015 version päivitys. Liite 13a, 13b. 
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Päätös: Viestintäsuunnitelmaa lyhennetään ja muokataan yhdessä kanslian ja 
puheenjohtajien kesken ja uusi esitys tuodaan seuraaviin kokouksiin. 

 
14. Toimintasuunnitelma 2024, valmistelua koskeva keskustelu. Liite 14a, 14b 

kuluvan vuoden 2023 toimintasuunnitelma taustamateriaalina 
Toimintasuunnitelmaan esiteltiin mm. JWG-työhön osallistumista, vesiparlamentin 
valmistelua joko vuodelle 2024 tai 2025, merituulivoimaseminaarin järjestämistä, 
Triwa-hankkeessa mukana oloa, saalisraportoinnin edistämistä. Todettiin, että 
saalisraportointi Suomessa tulee ensi vuonna asetuksella pakolliseksi. 
Päätös: Toimintasuunnitelman 2024 valmistelu jatkuu sihteeristössä. 

  
15. Komission ja ministeriöiden vuosikokous 29.5.2023, muistiinpanot kokouksesta 

tiedoksi. Liite 15. Merkittiin tiedoksi. 
 

16. Lausuntopyynnöt ja komission tietoon tulleet päätösasiat, tiedoksi. Liite 16. 
 
17. Kokoukset ja seminaarit tiedoksi  

 
18.12. Vesitalous-lehti, aamukahvi Teams. Sallisalmi 
23.11.2023 Tornionjoen vesiparlamentti, Tornio, Grand hotel 
31.10.2023 Merituulivoiman alueellinen vuorovaikutusfoorumi - Vaasa, TEAMS, Lempinen 
9.11.2023 Merituulivoiman alueellinen vuorovaikutusfoorumi - Tornio, Lempinen, Sallisalmi 
8.11.2023 Merituulivoiman alueellinen vuorovaikutusfoorumi - Oulu, Lempinen etänä 
7.-8.11. 2023 Silver and Pearls, lohi-taimen-raakku -seminaari, Luulaja, 
Sallisalmi.(Seminaariesitykset toimitetaan ne haluaville jäsenille) 
24.10.2023 HELCOM-VASAB työryhmäkokous, Riika. Lempinen piti esitelmän liittyen merelliseen 
tuulivoimaan ja vaelluskaloihin 
6.10.2023 Kansainvälinen taiteilijaryhmä vieraili kansliassa, rajajokisopimuksen ja rajat ylittävän 
toiminnan esittely, Lempinen, Ahlstrand 
6.10.2023 Tornionjoen tulvaryhmän (Suomi) kokous, etäkokous. Sallisalmi 
 

18. Muut asiat 
 
Kaulinrannan kyläyhdistyksen sähköpostiviesti Jokelaiselle Kaulinrannan alueen 
jätevedenkäsittelyn puutteista ja Marjosaarenputaan kunnostamisesta, Ylitornio. 
Tiedoksi. Liitteet 18a, 18b, 18c.  
Todettiin, että sihteeri välittää asiakirjat tiedoksi ELY-keskukseen ja 
kuntaan/ympäristövalvontaan mahdollisia toimenpiteitä varten. 
 
Aloite putkisillasta tielle 98 kohtaan, joka ylittää rajajoen Övertorneån ja Ylitornion 
kunnissa. Asia ollut esillä viimeksi mm. Vesiparlamentissa ja Övertorneån 
kunnanneuvoksen taholta komissiolle 23.12.2023. Tiedoksi. Liite 18d.  
Todettiin, että lääninhallitus tarkastelee siltakysymystä. 
 
Kalastusoikeus Ruotsissa, sähköposti T.Ukkonen 5.12.2023. Liitteet 18e, 18f, 
18g. Merkitään tiedoksi. 
 
Katsaus jätevesien käsittelystä Tornion vesistöalueella (lähteenä Komission 
jätevesiraportti 2020) Vesitalous-lehteen nro 6, haja-asutusalueen jätevedet, 
ilmestyi 1.12.2023. Annika Sallisalmi kirjoitti. Vesihuoltoalan ammattilehti 
https://vesitalous.fi/. Tiedoksi. Liite 18h. 
 

https://vesitalous.fi/


 

Pöytäkirja 13.12.2023 

 

19.  Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 16.00. Todettiin, että pöytäkirja hyväksytään 
ennen seuraavaa kokousta sähköisesti, koska pöytäkirja täytyy toimittaa pankkiin 
(tuntemistietojen päivittäminen) ennen tammikuun kokousta.  


